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Richard (Engie România): Suntem de 20 de ani în România si cred ca în total am

investit aici doua miliarde de euro

Engie a investit în România, timp de 20  de ani, doua miliarde de euro si va investi în continuare pe zona de 

gaz, dar si în zona de energie verde, în eolian, unde are deja o  capacitate instalata de 211 MW, a declarat,

miercuri, directorul general  al Engie România, Nicolas Richard, la un eveniment pe teme de energie.

"Este un an destul de important pentru noi. Suntem prezenti de 20 de  ani în România si cred ca, incluzând pretul

de achizitie, în total am  investit aici doua miliarde de euro. Totusi, este o suma si este clar ca  trebuie sa investim

în continuare. Deci, asta o sa facem, o sa investim  în continuare pe zona de retea. Avem o retea care a crescut

extrem de  mult, trebuie sa reabilitam în fiecare an o mare parte si investim peste  100 de milioane de euro numai

pentru a avea o retea standard", a  afirmat Richard, la un eveniment pe teme de energie.

Potrivit acestuia, compania nu îsi va schimba strategia pe care o are  pentru România si urmareste sa fie un actor

extrem de important pe piata  de gaz, dar si în zona de electricitate.

"Noi nu ne schimbam strategia în România. Vrem sa continuam sa fim un  actor extrem de important pe zona de

gaz unde evident vrem sa avem si  tot ce tine de eficienta energetica, sa încercam sa fim un partener  pentru clientii

nostri pentru a consuma mai putin si mai destept. Al  doilea lucru este sa investim în continuare pe tot lantul legat

de  electricitate. Suntem un producator de energie verde, avem acum 211 MW  instalati, în mare parte - 180

aproape - este legat de vânt si vrem sa  continuam aceasta dezvoltare. Vrem sa ne dezvoltam si vrem sa investim 

si în baterii, adica sa nu ne trezim numai când producem electricitate  si nimeni nu vrea si preturile sunt negative.

Deci, o sa investim si în  baterii. Vrem sa vedem si ce se poate face cu baterii la clienti - asta  este mult mai

complicat de gestionat, dar este o tema importanta pentru  noi", a sustinut el.

În opinia lui Nicolas Richard, pentru a avea un pret corect la energie,  ar trebui sa avem un mecanism de piata legat

de cerere si oferta, dar  asta presupune ca într-adevar sa producem destul în comparatie cu ce  consumam si trebuie

sa încercam sa consumam mai putin "când nu este  potrivit", iar în al doilea rând trebuie sa avem capabilitatea de a

produce când este nevoie.

"Daca vorbim despre suportabilitatea pretului, trebuie sa reamintim  tuturor ca factura este un consum si un pret

unitar. Ce cred ca nu facem  destul în România este sa ne aplecam destul asupra modului în care sa  reusim sa

diminuam consumul acasa sau consumul tehnologic într-o uzina.  Asta este extrem de important. Daca punem

efectul temperaturii  exterioare la o parte, este clar ca noi consumam mult mai mult decât  altii din Europa de Vest.

Şi nu este legat doar de faptul ca avem o  temperatura de confort care în general este un pic mai mare decât cea pe 

care o avem în Franta sau în Germania. Daca punem si temperatura de  confort în afara pozei, noi consumam mai

mult", a sustinut seful Engie  România.

Acesta a subliniat ca, în plus fata de "Rabla pentru termopan", ar trebui sa luam în calcul si "Rabla pentru boilere".

"Ma bucur ca l-am auzit pe domnul Fechet (ministrul Mediului, Mircea  Fechet - n. r.) spunând ca ar putea sa

existe un program 'Rabla pentru  termopan', care este important. Un alt program care ar fi extrem de  important ar

fi o 'Rabla pentru boilere', pentru ca eu cred ca daca am  investi un pic într-un echipament mai performant, avem

statistici care  spun ca putem scadea consumul cu 10 - 15%. (...) Eu cred ca ar trebui sa  ne focusam foarte mult pe

consum, pentru ca asta reduce factura, iar al  doilea lucru trebuie sa ne concentram pe structura de pret. Noi avem

un  mix energetic care este echilibrat - si investim enorm de mult - ar  trebui totusi sa ne bucuram sa vedem

investitii pe zona de energie  electrica sau de gaze în Marea Neagra. Ce lipseste, este tot ce tine de  flexibilitate.
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Daca nu avem un plan bine conturat pentru a avea un mix  de baterii, un mix de productie de energie electrica cu

gaze flexibil o  sa avem o problema si o sa platim niste preturi care n-ar trebui sa fie  platite", a aratat Richard.

Oficialul Engie România a atras atentia ca atunci când vorbim de zona de echilibrare digitalizarea este extrem de

importanta.

"Noi nu reusim sa avem datele la timp si, atunci, nu reusim sa le  prognozam cum trebuie si intram în

dezechilibre", a mentionat el.

Totodata, Nicolas Richard a aratat ca România nu poate fi decuplata de Europa în privinta pietei de energie.

"Nu putem sa fim dezlegati de Europa, este un plus. Noi o sa importam  sau exportam gaze si electricitate - si asa

trebuie - pentru ca nu o sa  reusim niciodata sa acoperim toate vârfurile de consum pe care o sa le  avem. Din cauza

asta revin cu flexibilitatea. Trebuie sa fi investit în  capacitatea de extractie a gazelor naturale. Noi, de exemplu,

avem cu  Romgaz o filiala în Bucuresti unde am luat si niste bani dintr-un  program european. Vom investi mai

mult de 40 de milioane de euro pentru a  maximiza capacitatea de extractie la DepoMures. Asta este extrem de 

important, pentru ca discutia de ce noi am scos mai mult gaz în  noiembrie este extrem de evidenta: pentru ca a

fost mai frig. Deci, noi  trebuie sa avem capabilitatea de a scoate gazul când avem nevoie de gaz,  dar asta

înseamna ca trebuie sa investim în capacitatea de extractie", a  continuat acesta.

Întrebat care crede ca sunt sansele de reindustrializare a României,  Richard a raspuns: "Eu cred, totusi, ca Europa

si mai ales România are  un mare atu. Şi cred ca de fapt mixul energetic pe care îl avem este un  motiv de a atrage

investitori".

"Faptul ca avem un mix extrem de echilibrat când producem energia  electrica este un plus. Evident, este un plus

faptul ca avem gazul  produs în România. Noi ar trebui totusi, ca stat sau ca politicieni, sa  ne concentram asupra

sectoarelor care azi au nevoie de o energie sigura,  verde si flexibila. Vorbeam mai devreme de centre de date. Eu

cred ca  în România se pot atrage investitori pentru a avea centre de date. Avem  teren, avem un mix energetic

echilibrat si care este în crestere. Daca  suntem destepti pentru a continua sa investim în retea sigur putem sa  avem

un factor diferentiator în comparatie cu alte tari din jur. Şi asta  este doar un exemplu, dar nu trebuie sa ne

iluzionam. Nu putem sa fim  peste tot. Deci, trebuie sa fie clar un benchmark asupra carui sector  credem ca avem

o plusvaloare si sa spunem ca segmentam sau încercam sa  atragem investitori pe zona asta. Eu cred foarte mult de

exemplu ca  viitorul în România ar trebui sa fie, când vorbim de încalzire, de  solutie hibrida - boiler pe gaz cu

pompa de caldura. Ar trebui sa  încercam sa aducem niste investitori pentru a produce centralele hibride  în

România si cred ca sunt unii care fac asta în Europa", a transmis  acesta.

Directorul general al Engie România, Nicolas Richard, a participat,  miercuri, la ZF Power Summit, un eveniment

dedicat în exclusivitate  pietei de energie, ajuns anul acesta la cea de-a 14-a editie.
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